
                                                       

                                                                  ZÁPIS 

13. schůze Metodické komise ČAS (MK) 

 

Jednání se zúčastnili: 

Mgr. Iveta Rudová (IR), Doc. PhDr. Aleš Kaplan (AK), Ph.D., MBA., Mgr. Petr Mlateček (PM), Mgr. Martin 

Sebera (MS), Ph.D., Mgr. Dominik Kolinger (DK), Mgr. Jan Feher (JF) – část jednání 

Omluveni: Mgr. Petr Jeřábek (PJ), Ph.D., Mgr. Adriana Ujkanovičová (AU), PhDr. Pavlína Vostatková (PV), 

PROGRAM: 

Poznámka: V následujícím textu jsou záměrně některé úkoly pouze doporučované, ne termínově úkolované, 

neboť jednání MK bylo poslední v tomto volebním období. 

 

1. Kontrola zápisu z minulé schůze  
Byla provedena kontrola zápisu z minulé schůze, Zadané úkoly byly splněny, popř. vysvětleny při jednání. 

 

2. Informace z Předsednictva ČAS  
Rudová informovala o materiálu předloženém na říjnovém PČAS týkající se elektronického tréninkového 

deníku (materiál byl i předem zaslán členům MK). Dále informovala o změně v Sazebníku poplatků, odměn a 

náhrad. Došlo k navýšení poplatku u školení trenérů kondičního běhu (TKB), a to na žádost Aleše Tvrzníka, 

zodpovědného za problematiku TKB. 

 

3. Vzdělávání (školení a semináře)  
a) Trenérská škola (TŠ) 

2. ročník TŠ specializace Sprinty a překážky 

Studium začalo na podzim 2023. Feher informoval o aktuálním stavu studia: studují 3 trenéři, kteří by mohli 

po ukončení předmětů z 2. ročníku (+ případně dalších konkrétních individuálních požadavků) a napsání 

závěrečné práce, postoupit k závěrečné zkoušce. Ke zkoušce je vše ze strany organizátorů připraveno. 

   Úkol: poslat členům MK zkušební požadavky, kritéria hodnocení záv.prací – specializace Atletika 

Termín: do 23.3.   Zodpovídá: Feher 

 

1. ročník TŠ specializace Běhy a chůze, Vrh a hody, byl zahájen na podzim 2024, pilotně při FSpS MU 

v Brně. MK doporučuje průběžnou zpětnou vazbu -  získat více informací k probíhajícímu studiu od MO              

a vedoucí TŠ Terezy Králové. 

 

b) Školení 2. třídy  

Feher podal informaci o školeních 2. třídy, které byly realizovány ve spolupráci s UK FTVS: v roce 2021 

začalo školení specializace Mládež, Běhy a v roce 2023 začalo školení specializace Mládež, Víceboje, Vrh            

a hody. Vzhledem ke skutečnosti, že mnoho účastníků nemá ještě školení dokončena a školení se neúměrně 

protahuje, MK stanovila termíny pro dokončení takto: 

školení z roku 2021: nutno dokončit celé školení včetně zkušebních požadavků do 1.7.2025 

školení z roku 2023: nutno dokončit celé školení včetně zkušebních požadavků do 31.12.2025 

Po tomto termínu „propadá“ celé školení včetně poplatku. Vedoucí obou školení Feher si může stanovit ještě 

vnitřní termíny např. ohledně odevzdání závěrečných prací tak, aby bylo vyhověnu konečným termínům 

uvedeným výše.  

   Úkol: informovat účastníky, kteří nemají školení dokončeno, o rozhodnutí MK 

Termín: do 23.3.      Zodpovídá: Feher 

 

 



MK dále navrhuje zapracovat do prováděcího pokynu k jednotlivým školením termíny ukončení takto: 

školení TAP, TŽ, 3. třídy – nutno dokončit do 6 měsíců od poslední konzultace 

školení 2. třídy – nutno dokončit do 1 roku od poslední konzultace 

  U školení 1. třídy/Trenérské školy je nutné ještě ověřit součinnost s interními předpisy VŠ, tj. do kdy student 

může studium ještě dokončovat. 

 

Úkol: poslat členů MK informaci o termínu ukončení studia TŠ při UK FTVS 

Termín: do 23.3.   Zodpovídá: Feher 

  Nově začalo školení 2. třídy na podzim 2024 v Olomouci (vedoucí Liběna Kováčová) 

 

c) Školení 3. třídy  

Jeřábek, vedoucí školení, poslal písemnou zprávu o školení 3. třídy, které proběhlo v listopadu 2024 

v Jablonci nad Nisou, včetně plnění zkušebních požadavků účastníků. Nebyly připomínky. 

   Aktuálně probíhá školení 3. třídy v Ostravě (vedoucí Marie Valová) 

 

MK doporučuje doplnit do MOODLU speciální část ke školení 3. třídy. 

 

d) Školení TAP a TŽ  

Dle Kolingera jsou problémy, týkající se těchto školení, většinou způsobeny zaváděním a vývojem nového 

IS ČAS, např. účty organizátorů. 

 

Kolinger upozornil, že některým vedoucím školení končí v letošním roce platnost uděleného certifikátu- 

Vedoucí školení TAP a /nebo TŽ. Je nutné v letošním roce zrealizovat nové školení. 

 

Rudová upozornila na nutnost revize všech předpisů týkajících se oblasti metodiky (Směrnice o trenérech, 

Prováděcí pokyny, Sazebník) 

   Další vzdělávací akce 

Proběhla diskuze ohledně zavedené možnosti  otevření vzdělávacích akcí, mj. i přednášek ze školení 3.,2. a 

1.třídy (TŠ) pro širší atletickou veřejnost. MK (zejména Sebera) hodnotí tento počin velmi kladně. V případě 

zájmu o záznam z proběhlých akcí, si mohou členové MK zpětně požádat MO + Fehera za TŠ o záznam 

z konkrétní akce. Do budoucna je nutné navrhnout systémové řešení. 

4. Elektronický tréninkový deník (ETD)  
Rudová informovala, že na PČAS v říjnu 2024 byl předložen materiál s vyjádřením, že v ETD jsou dokončeny 

úpravy, je nasazen do „ostré“ verze a od 15. 10. 2024 k dispozici k plnému využití na všech úrovních 

atletického hnutí (oddíly/kluby, talentovaná mládež, reprezentace). Zároveň bylo doporučeno, aby zodpovědné 

osoby za určené oblasti zajistili jeho využívání, propagaci atd. Řešil se i přesah produktu do oblasti metodické 

(např. srovnávání tréninků). Bohužel v uplynulém půlročním období nedošlo k výraznému posunu využití 

ETD.  

Feher při jednání informoval MK o stavu a využití ETD z jeho pohledu: ETD je plně funkční. Využívají ho 

převážně dobrovolní trenéři. MK není schopna ovlivnit využívání ETD zaměstnanci ČAS. Bez propagace ze 

strany ČAS, která se za celý rok 2024 neposunula, nebude navýšení počtu uživatelů výrazně vyšší.  

Jsou nutná další jednání k řešení problematiky ETD. 

5. Udělení trenérských kvalifikací za vzdělání  
V období od posledního jednání byly kladně (Rudovou a Kolingerem) vyřízeny tyto žádosti: 

Kozáková Anna 3.třída, Vojtek Jan 2.třída/ specializace žactvo, Siddharta Sivilla 2.třída/specializace skoky, 

Mereza Daniel 3.třída, Caldrová Eva 3.třída, Frontzová Kamila 2.třída/specializace žactvo,  Červenka Filip 

3.třída, Bennett Róza Emily 3.třída, Švermová Veronika 3.třída, Slavíková Markéta 3.třída 

 

Na místě vyřešila MK žádost Tomáše Kratochvíla – MK souhlasí s udělení 3. třídy po absolvování vzdělávací 

akce/akcí a získání 10 kreditů a Lukáše Brodského – TŽ, taktéž po získání 10 kreditů. 

 



MK doporučuje revizi tabulky vysokých škol (VŠ), uvedené v příslušném prováděcím pokynu a opětovně 

vstoupit do jednání s jednotlivými VŠ. Zároveň zdůrazňuje, že je hlavně v zájmu VŠ, aby jejich 

studenti/absolventi získali po studiu, popř. i v průběhu studia kvalifikaci Trenér atletiky.  

 

Rudová zkontroluje s Kolingerem všechny žádosti, které ještě nejsou vyřešeny. 

6. Různé 

a) MK se zabývala podnětem zaslaným soutěžnímu oddělení ČAS ohledně změny soutěžních disciplín pro 

kategorii přípravek a minipřípravek. MK nedoporučuje se nějak složitěji těmito kategoriemi z hlediska statistik 

výkonů zabývat. Pokud by byla shoda i v jiných komisích/odděleních je možné sledovat pouze vybrané 

disciplíny (50m z PVS, hod raketkou, hod plným míčem a skok daleký – měřeno z místa odrazu) 

b) Kaplan informoval o konferenci Atletika 2024, zájemcům pošle abstrakty  

 

c) Kaplan vybere další zajímavé závěrečné práce z UK FTVS ke zveřejnění  

d) Sebera opětovně navrhl přímou komunikaci s trenéry „hromadným“ emailem, popř. využít emailu k získání 

odpovědí na konkrétní otázky z trenérského prostředí   

 

d) vyšla další kniha v překladu z německého originálu: Dětská atletika, členové MK knihu obdrželi 

 

 

Rudová zhodnotila uplynulé čtyřleté období metodické komise. Připomenula důležité aktivity, které MK 

v průběhu tohoto období řešila např. tvorbu nového vzdělávacího systému včetně úpravy předpisů, změnu 

obsahu studia na trenérské škole, jednání s VŠ ohledně možnosti udělování trenérských kvalifikací za 

vzdělání, podílení se na tvorbě či úpravě různých metodických materiálů, řešení žádostí o udělení trenérských 

kvalifikací za vzdělání, problematiku elektronického tréninkového deníku, přípravu každoročního rozpočtu 

metodické oblasti atd. 

 

Poděkovala členům MK za jejich práci. 

 

Oznámila svoji kandidaturu na předsedkyni metodické komise pro následující období. Volby proběhnou na 

Valné hromadě ČAS 26. 4. 2025. 

 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Jednání proběhlo ve čtvrtek 13. března 2025, 17-19.30h v sídle ČAS 

zapsala: Iveta Rudová 

kontrola zápisu: všichni členové MK 

 

 


